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Side 2

Spørgsmål 162: Kan Skatteministeren bekræfte, at det var urigtigt, når ministeren i en dis-
kussion med Jesper Petersen i P1 i DR den 1. april 2011 påstod, at SKAT havde indkrævet 
16 mia. mere i SKAT fra kapitalfonde o.l. 

Svar: I radioudsendelsen om multinationale selskabers manglende betaling af selskabsskat, 
gjorde jeg opmærksom på, at der gennem årene er foretaget indtil flere stramninger af reg-
lerne. Jeg nævnte i den forbindelse et par gange, at SKATs indsats over for multinationale
selskaber i 2009 medførte forhøjelser i 32 sager for samlet 15,3 mia. kr.

Det skal præciseres, at de nævnte forhøjelser, der blev foretaget i 2009, alle er transfer pri-
cing-forhøjelser, jf. i øvrigt kvartalsrapport for 4. kvartal 2009, SAU alm. del - bilag 178, 
2009/10.

Jeg kan supplerende oplyse, at SKAT er i gang med at gennemgå samtlige kapitalfondes 
opkøb af danske virksomheder. Indtil videre har SKAT sendt afgørelser og forslag til afgø-
relser ud med krav om, at der bliver betalt kildeskat af indtjeningen på udbytter og renter til 
i alt 16 multinationale koncerner, hvoraf flere er kapitalfondsejede. Det samlede beløb ud-
gør omkring 19 mia. kr. i betalinger af udbytter og renter, hvoraf kildeskatten udgør mellem 
25 og 30 procent.


